
Kinderkoop relateren aan hoogtechnologisch draagmoederschap is ongegrond, beledigend, 
opruiend en insinuerend.

Wij zijn een gezin met twee genetisch eigen kinderen. Omdat ik zelf niet zwanger mocht 
worden (slechte nieren) zijn onze kinderen gedragen door een draagmoeder in de USA. 
Geweldig dat dat kon en letterlijk onbetaalbaar dat deze twee schatten dit voor ons hebben 
willen doen. Onze band met hen is één voor het leven. Onze kinderen weten precies hoe ze op 
deze wereld gekomen zijn en vinden het leuk, maar niet raar of vreemd. Het zijn immers (ook 
zichtbaar) onze kinderen, die 9 maanden hebben mogen 'logeren' in iemand anders haar buik. 
Dat is letterlijk onbetaalbaar. Maar wat ben ik blij dat wij beide draagmoeders daarvoor een 
fatsoenlijke vergoeding hebben mogen betalen. En nee, niet alleen voor directe en 
aantoonbare onkosten, maar ook voor de enorme moeite die zij voor ons hebben gedaan. IVF, 
9 maanden zwanger, een bevalling en herstel. Uit liefde en volle overtuiging gedaan. Maar dat 
ze daarvoor meer krijgen dan alleen een onkostenvergoeding vind ik niet meer dan logisch en 
rechtvaardig. Want wat zou ik ooit moeten doen om hen hiervoor te bedanken? En hoe zou ik 
een gelijkwaardige relatie (inmiddels als vriendinnen die we ook regelmatig opzoeken) met hen 
moeten hebben als ik ze geen vergoeding had mogen betalen? In de strafbaarstelling wordt 
uitsluitend naar het financiële aspect van het draagmoederschap gekeken. Maar dit is slechts 
een klein deel van het hele proces. 

Dat ons zorgvuldige proces op één hoop wordt gegooid met kinderkoop en kinderhandel, 
ervaren wij als stuitend. Het zijn onze eigen kinderen! Waarbij we hulp nodig hadden om ze te 
krijgen. Hulp die op een zeer zorgvuldige manier (ethisch, juridisch, medisch en financieel) is 
geboden, met bemiddeling van een professioneel bureau. Kan iemand naar ons gezin kijken en 
volhouden dat dit strafbaar zou moeten zijn? Mijn vriend en ik zouden de gevangenis in moeten 
omdat wij de draagsters van onze kinderen een fatsoenlijke vergoeding hebben gegeven? 

Het voorstel laat overigens, net als het eerdere wetsvoorstel (over ouderschap), zien dat de 
wetgever het verschil tussen hoogtechnologische (genetisch eigen kinderen) en 
laagtechnologische (eigen kind afstaan) vruchtbaarheidsbehandelingen niet begrijpt. Er wordt 
in deze voorstellen geen duidelijk onderscheid gemaakt. Het belonen van iemand die jouw 
eigen kind voor je draagt, heeft helemaal niks met kinderkoop te maken. Het is stuitend dat een 
wetgever die kennelijk beschikt over zo weinig (feitelijke) kennis van zaken op basis van die 
gebrekkige kennis wel zulke verregaande strafbaarstellingen voorstelt die direct potentieel in 
kunnen grijpen in de wens op een eigen kind.


